
Szávay István
országgyű lési képviselő

Kövér László úrnak,
az Országgyűlés elnökének

Helyben

Érl eze :t : 7 o 3 `, o") 1 % .

	

Irásbeli kérdé s~J

Tisztelt Elnök Úr!

Az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. törvény 42 . § (8) bekezdése alapján írásbeli

választ igénylő kérdést kívánok intézni az emberi erőforrások miniszteréhez, mint a tárgyban

illetékes minisztérium irányítójához

„Idén is elmaradnak a Szovjetunióba hurcoltakról való megemlékezések? ”

címmel .

Tisztelt Miniszter Úr!

Ismét választói megkeresés alapján fordulok Önhöz . Nemrégiben kaptam több

levelet egy úrtól, aki azt sérelmezi, hogy a Kormány a tavalyi évhez hasonlóan idén sem

emlékezik meg méltó módon a Magyarországról és Kárpátaljáról málenkij robotr a

hurcoltakról, valamint a szolyvai gy űjtőtábor tragédiájáról. 2012. május 21-én ugyanis a

jelenlévő képviselők elsöprő többségének támogatásával, 330 igen szavazattal nyilvánította az

Országgyűlés november 25-ét, a szolyvai szovjet láger megnyitásának napját, több tízeze r

ártatlan kárpátaljai magyar megaláztatásának és embertelen szenvedéseinek kezdetét „ a

Szovjetunióba hurcolt magyar politikai rabok és kényszermunkások” emléknapjává .

E határozat el ő írja a Kormánynak, hogy minden évben méltóképpen emlékezzen meg

„arról a mintegy 800.000 honfitársunkról, akiket 1944 őszétől (..) hadifogolyként vagy

civilként a Szovjetunióba hurcoltak több éves kényszermunkára, vagy koholt vádak alapján 8 -

12 évre száműztek a Gulag rabtelepeire. "Az országgyűlési határozat ezért „szorgalmazza



emlékművek állítását, megemlékezések szervezését, oktatási anyagok és tudományo s

feldolgozások készítését", illetve ,felkéri a központi államigazgatási szerveket, az oktatás i

intézményeket, az egyházat és a civil szervezeteket, a közszolgálati médiumokat, valamint a z

önkormányzatokat" a méltó megemlékezésre .

A jól hangzó ígéretek és az országgyűlési határozat megállapításai és felkérései

ellenére azonban azt tapasztaljuk, hogy a magyar társadalom széles rétegei még mindi g

nincsenek kellően tisztában a szovjet csapatok által a második világháború alatt és utá n

elkövetett bűnökkel, így a kényszermunkára hurcoltak tragédiájával sem. Eközben azonban

továbbra sem látható semmilyen érdemi eredmény vagy legalább törekvés a Kormány részér ő l

a november 25-ével kapcsolatos idei megemlékezések szervezésének vagy a határozatba n

megfogalmazott egyéb felhívások teljesítésének ügyében.

Továbbra is számolatlanul kőltjük közpénzek milliárdjait a különböző , holokausztta l

kapcsolatos megemlékezésekre, emléknapokra és emlékévekre, míg a második világhábor ú

kapcsán történt egyéb tragédiákkal, így a szovjet deportálásokkal alig foglalkozunk .

A fentiek alapján kérdezem tehát Miniszter Urat :

Mely, a november 25-i emléknappal kapcsolatos országgy űlési határozatban

megállapított konkrét felkérést sikerült idén/idénre teljesítenie a Kormánynak?

Létesült-e bármiféle munkacsoport, amely a megemlékezések szervezését, az oktatás i

és a tudományos segédanyagok kiadását koordinálná ?

Milyen konkrét programokat, rendezvényeket szervezett a Kormány idén a

Szovjetunióba elhurcoltakra való méltó emlékezés érdekében ?

Bízva abban, hogy a fentebb jelzettek az Ön számára is fontosak, a levélíróval és a z

érintettekkel együtt várom válaszát!

Budapest, 2013 . november 14 .

avay István

Országgyűlési képviselő
Jobbik Magyarországért Mozgalom
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